
YRITYKSET JA  EU - yrityshaastattelu Villilän kartano ja 
kulttuurikeskuksessa 
 

Suvi Pentikäinen ja Lotta Kivelä, Nakkilan lukio  

 
Me kaksi eli Suvi ja Lotta Nakkilan lukiosta teimme yrityshaastattelun Villilän           
Kartanossa Nakkilassa ja haastateltavanamme oli Kristian Laiho. Kristian Laiho toimii          
kartanon pehtoorina eli hän hoitaa kaikki asiat, joita omistaja Saija Aartela ei ehdi             
tehdä. Haastattelumme liittyy Ambassador School -hankkeeseen, jossa lukiomme on         
mukana. Haastattelumme teemana oli yritykset ja EU.  

 
 
Villilän Kartano, Nakkila.  
 
Mitä haittaa/hyötyä EU:sta on ollut 
yritystoiminnallesi? 
 
 Olen yleisesti hyvin EU-myönteinen 
ihminen,koska se on hyvä asia 
pienemmille valtioille, kuten Suomelle. 
Mutta negatiivista EU:ssa on se, että 
Suomi pienenä valtiona joutuu 
taistelemaan isojen pankkien kanssa. 
Lisäksi Suomelta on mennyt paljon 
päätösvaltaa pois EU:hun liittymisen 
jälkeen.  
 
Olisiko EU voinut mielestäsi tukea 
yritystoimintaasi paremmin? 
 
 Olen tehnyt Euroopassa kansainvälisiä 
hankkeita, esimerkiksi 

leader-projektin, joka on EU:n rahoittama. Toisaalta hankkeissa tapahtuu 
väärinkäytöksiä, joten silmät täytyy pitää auki.  
 
Oletko palkannut/Aiotko palkata yritykseesi työvoimaa ulkomailta? 
 
 Tällä hetkellä minulla on harjoittelijoita vain Suomesta, mutta jos löytäisin hyvän ja 
osaavan ulkomaisen  työntekijän, voisin palkata hänet. Osaaminen ratkaisee, ei 
kansalaisuus.  
 



 
 
 
 

 
Kartanon uudistettu sisustus.  
 
Mikä on mielestäsi huono EU:n 
tekemä päätös yrityksien 
näkökulmasta? 
 
  Ainakin liian tarkasti tehty päätös 
on ollut sääntö suomalaisten 
kurkkujen muodosta. EU:ssa 
tarvitaan mielestäni suurempia 
linjoja.  
 
 
Onko EU:n laatimien sääntöjen 
noudattaminen 
yritystoiminnassasi vaikeaa? 
 
  Ei oikeastaan. Kaikki 
yritystoiminnassani tehdään 
Suomen lain sääntöjen mukaisesti, 
enkä ole kokenut EU:n sääntöjä 

hankalaksi.  
 

 
Kartanon sisustus on tyylikäs ja värit 
harmonisia.  
 
 
Onko sinulla odotuksia EU:n suhteen 
tulevaisuudessa (liittyen yrityksiin)? 
 
  En usko, että EU tulee vaikuttamaan 
hirveästi yritystoimintaani, mutta ehkä 
sen myötä tulee tulevaisuudessa 
enemmän yhteistyötä ulkomaille ja 
rahallista tukea.  
 
 



 
 
 
Onko euro helpottanut/vaikeuttanut liiketoimintaasi? 
 
  Sillä ei kauheasti ole ollut merkitystä liiketoiminnassani.  
 
Muuta haastatelussa sanottua: 
 
  ...vaikka minulla ei ole ollut ongelmia EU:n kanssa, EU-pakotteet ovat olleet monille 
muille yrityksille haasteellisia.  
 

- Lisätietoa Ambassador School -hankkeesta löytyy muun muassa lukiomme kotisivulta: 

https://peda.net/nakkila/lukio/ambassador-school 

https://peda.net/nakkila/lukio/ambassador-school

